
Santa Paula Unified School District 

DELAC Minutes 

October 18, 2024 

 

Members Present:  Rosa Sanchez, Gladys Meza, Veronica Solache, Juan Ojeda, Victoria 

Carrillo-Martinez, Rodolfo Carrillo, Jesus Palencia, Dr. Gina Ramirez 

 

1. Welcome and Introductions 

Mr. Palencia welcomed everyone to the meeting at 6:01 p.m. 

 

A.  Minutes 

 

Mr. Palencia provided the committee 5 minutes to read the meeting minutes. 

 

1st motion:  Rosa 

2nd motion:  Jesus 

 

Yes:  3 

No:  0 

Abstentions:  2 

 

Discussion:  The color in the hallways needs to be brighter.  The bathrooms near the library at 

Glen City need to be cleaned better. 

 

B.  Rights and Responsibilities of DELAC 

 

Dr. Ramirez shared a powerpoint with the committee regarding their rights and responsibilities.  

The committee was provided time to ask questions.  A question was asked about the 

establishment of an ELAC at each school.  The following suggestions were shared: 

● Teachers can encourage their students to bring their parents to the meetings. 

● Providing the students with an incentive 

● Flyers need to be friendly, easy to understand, and motivating 

● Use the students to help bring their parents 

● Same flyer districtwide to invite parents 

The goal is to ensure we can establish an ELAC at every school site. 

 

C.  Elections 

 

The committee decided to wait until the next meeting to ensure we have participation from every 

school. 

 

A suggestion was made to ensure that all principals truly understand what they need to do during 

an ELAC meeting.  As well as their responsibilities to support parents.  They need to find a way 

to remove barriers.  Additionally, they need to post the meeting notice or invitation in multiple 

places.  

 



D.  Reclassification 

 

Dr. Ramirez shared the number of students that were eligible for reclassification.  She shared the 

window for reclassification which is as follows: 

 Secondary:  October 21 - November 29  

 Elementary:  November 4 - December 18 

 

The celebration will take place on February 6th at Santa Paula High School at 6:00 p.m. 

 

Dr. Ramirez shared that she will bring back the number of students who were reclassified at a 

later meeting. 

 

Dr. Ramirez shared the efforts being implemented to support the students to meet the 

reclassification criteria.  She shared that Gladys Orozco, ELD teacher is working with small 

groups after school and during the day. 

 

The committee had the following suggestions: 

● Not having the retired teachers give the exam since sometimes they have an attitude. 

● Have meetings with the students one on one 

● Have reading celebrations 

● Motivate more AR points 

 

E.  Public Comments 

 

No public comments. 

 

F.  Questions and Answers 

 

1.  Will there be new leadership training? 

2. Will parents be able to attend CABE? 

3. What is the budget for LCAP? 

4. What is SSC?  What is Title 1? 

 

Dr. Ramirez shared that PIQE has started.  Vero sent an invitation to Victoria, Rodolfo, and Rosa 

Isela.  She also shared that instead of having a parent conference the name will be changed to 

Parent Institute. 

 

G.  Adjournment 

Mr. Palencia concluded the meeting at 7:42 p.m. 

 

  



Santa Paula Unified School District 

Minutas de DELAC 

18 de octubre de 2024 

 

Miembros Presentes:  Rosa Sanchez, Gladys Meza, Veronica Solache, Juan Ojeda, Victoria 

Carrillo-Martinez, Rodolfo Carrillo, Jesus Palencia, Dra, Gina Ramirez 

 

1. Bienvenida y presentaciones 

El Sr. Palencia dio la bienvenida a todos a la reunión a las 6:01 de la tarde. 

 

A. Minutas 

 

El Sr. Palencia le dio al comité 5 minutos para leer las minutas de la reunión. 

 

1er moción: Rosa 

2da moción: Jesús 

 

Sí: 3 

No: 0 

Abstenciones: 2 

 

Discusión: El color de los pasillos debe ser más brillante.  Los baños cerca de la biblioteca de 

Glen City necesitan una mejor limpieza. 

 

B. Derechos y Responsabilidades de DELAC 

 

La Dra. Ramírez compartió un powerpoint con el comité sobre sus derechos y responsabilidades.  

Al comité se le dio tiempo para hacer preguntas.  Se hizo una pregunta sobre el establecimiento 

de un ELAC en cada escuela.  Se compartieron las siguientes sugerencias: 

● Los profesores pueden animar a sus estudiantes a que traigan a sus padres a las reuniones. 

● Proporcionar a los estudiantes un incentivo. 

● Los folletos deben ser amigables, fáciles de entender y motivadores. 

● Utilice a los estudiantes para ayudar a traer a sus padres. 

● Mismo folleto en todo el distrito para invitar a los padres 

El objetivo es garantizar que podamos establecer un ELAC en cada sitio escolar. 

 

C. Elecciones 

 

El comité decidió esperar hasta la próxima reunión para garantizar que tengamos la participación 

de todas las escuelas. 

 

Se hizo una sugerencia para garantizar que todos los directores realmente comprendan lo que 

deben hacer durante una reunión de ELAC.  Así como sus responsabilidades de apoyo a los 

padres.  Necesitan encontrar una manera de eliminar barreras.  Además, deben publicar el aviso 

de reunión o la invitación en varios lugares.  

 



D. Reclasificación 

 

El Dr. Ramírez compartió la cantidad de estudiantes que eran elegibles para la reclasificación.  

Ella compartió la ventana de reclasificación que es la siguiente: 

 Secundaria: 21 de octubre - 29 de noviembre  

 Primaria: 4 de noviembre - 18 de diciembre 

 

La celebración se llevará a cabo el 6 de febrero en la Preparatoria de Santa Paula a las 6:00 de la 

tarde. 

 

La Dra. Ramírez compartió que traerá el número de estudiantes que fueron reclasificados en la 

próxima reunión. 

 

La Dra. Ramírez compartió los esfuerzos que se están implementando para ayudar a los 

estudiantes a cumplir con los criterios de reclasificación.  Compartió que Gladys Orozco, 

maestra de ELD, está trabajando con grupos pequeños después de clases y durante el día. 

 

El comité tuvo las siguientes sugerencias: 

● No tener a los profesores jubilados que den el examen ya que a veces tienen una actitud. 

● Tener reuniones con los estudiantes uno a uno. 

● Tener celebraciones de lectura 

● Motivar más puntos AR 

 

E. Comentarios públicos 

 

Sin comentarios públicos. 

 

F. Preguntas y respuestas 

 

1.  ¿Habrá nueva formación de liderazgo? 

2. ¿Podrán los padres asistir a CABE? 

3. ¿Cuál es el presupuesto para LCAP? 

4. ¿Qué es el CSS?  ¿Qué es el Título 1? 

 

La Dra. Ramírez compartió que PIQE ha comenzado.  Vero envió una invitación a Victoria, 

Rodolfo y Rosa Isela.  También compartió que en lugar de tener una conferencia de padres, el 

nombre se cambiará a Instituto de Padres. 

 

G. Clausura: 

El Sr. Palencia concluyó la reunión a las 7:42 de la noche 


